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Energiearmoede is geen natuurfenomeen, maar een politieke keuze. Op basis van slim beleid 
kunnen we voorkomen dat Utrechters in armoede raken en hun rekeningen niet meer kunnen 
betalen. Dan moeten we echter goed voorbereid zijn op de uitdagingen die er aankomen. En 
uitdagingen in het energielandschap zijn er.  De internationale gasprijs bereikte in februari het 
hoogste niveau in twee jaar, verzwaring van het elektriciteitsnet brengt extra kosten voor 
bewoners met zich mee en ook het emissiehandelssysteem (ETS-2) zorgt voor een opwaartse 
druk van energieprijzen. Mede hierom verwacht ook TNO een toename van energieprijzen op de 
middellange termijn. Vanwege deze verwachting heeft TNO een onderzoek gedaan naar de 
gevolgen van een prijsverhoging van energie. De resultaten waren zorgwekkend. Zelfs bij een 
beperkte stijging van de energieprijs krijgt 6,6% van de Nederlandse huishoudens te kampen met 
energiearmoede. Tijdens de piek van de energiecrisis van 2023 bedroeg het aantal energiearme 
huishoudens 4,8%. Vanwege deze verontrustende cijfers hebben de fracties van de Partij van de 
Arbeid, Partij voor de Dieren, Student & Starter en DENK de volgende vragen:  

Vragen: 
 
De indieners van de vragen willen een beter beeld krijgen hoe energiearmoede in onze stad was 
tijdens de energiecrisis.  

1. Heeft het college op dit moment in beeld hoeveel Utrechtse huishoudens er op dit moment 
in energiearmoede leven? Hoeveel huishoudens leefde er in energiearmoede op het 
piekmoment van de energiecrisis? 

2. Zijn er factoren waardoor energiearmoede in de gemeente Utrecht groter of kleiner kan 
uitvallen dan de landelijke trend? 

3. Wat zijn volgens het college de gevolgen van een prijsverhoging van energie in Utrecht?  
4. In hoeverre heeft het college een afname gesignaleerd van energiearmoede vanaf 2023?  

In 2023 bleef het aantal huishoudens dat leefde in energiearmoede beperkt, juist omdat de 
overheid een scala aan steunmaatregelen nam1.  

5. Welke maatregelen onderneemt de gemeente op dit moment om energiearmoede te 
beperken? 

6. Welke maatregelen zijn er in de afgelopen twee jaar afgeschaald als het gaat om de 
bestrijding van energiearmoede?    

7. De gemeente kan een vergoeding geven aan bewoners wanneer zij extra energiekosten 
maken. Aan hoeveel huishoudens is in 2024 deze vergoeding uitgekeerd? Hoe is dit 
uitgesplitst over bewoners met een beperking, chronisch zieken en bewoners met een 
slecht geïsoleerd huis?  

8. Een van de (volgens TNO) meest efficiënte maatregelen tegen energiearmoede is een 
witgoedregeling2. Alhoewel de gemeente een omruilregeling kent voor koelkasten kent de 
gemeente nog geen omruilregeling voor wasmachines. Eerder gaf het college aan niet te 
willen kijken naar een witgoedregeling voor wasmachines. Is het college bereid (met 

 
1 Scenario’s energiearmoede 2025 bij stijgende energieprijzen 
2 Microsoft Word - TNO 2023 P10824 Effecten van fixersenergiecoaches renovaties en witgoedregelingen_def2.docx  

https://www.tno.nl/nl/newsroom/2025/03/scenario-energiearmoede-2025-energie/
https://publications.tno.nl/publication/34640993/1EDZiA/TNO-2023-effecten.pdf


stijgende energieprijzen in het achterhoofd) een verruiming van de witgoedregeling te 
heroverwegen, zodat ook energie-slurpende wasmachines omgeruild kunnen worden?  

9. In 2023 werd er onderzocht of er met tien partijen uit de stad een energiecoalitie gevormd 
kon worden3. Dit zou een samenwerking zijn van vrijwilligersorganisaties, 
welzijnsorganisaties en woningbouwcorporaties. Wat zijn de conclusies van dit onderzoek 
geweest? Staat het college nog steeds open voor zo’n mogelijke energiecoalitie?  

Alhoewel de gemeente verscheidene maatregelen kan nemen heeft het rijk ook een grote 
verantwoordelijkheid in het aanpakken van energiearmoede.  

10. De Rijksoverheid heeft een Tijdelijk Noodfonds Energie aangekondigd. In een paar dagen 
tijd zijn er zoveel aanvragen binnengekomen dat het noodfonds nu al weer gesloten is. 
Heeft het college in beeld wie in onze stad er aanspraak heeft gemaakt op het Noodfonds 
en hoeveel Utrechters er te laat waren met hun aanvraag? 

11. Welke rijksmiddelen zijn er verder op dit moment nog beschikbaar om in te zetten in de 
bestrijding van energiearmoede?  

12. Onderhoudt de gemeente een lobby naar de rijksoverheid om te zorgen voor extra 
middelen in de bestrijding van energiearmoede? Is het college ook bereid om bij de 
rijksoverheid aan te dringen op een heropening van het noodfonds? 

Gesteld door: 
• Joachim Cornielje – Ilse Raaijmakers, Partij van de Arbeid 
• Anneloes Krul – Maarten van Heuven, Partij voor de Dieren 
• Lars van Rooij – Ruben Snijder, Student & Starter 
• Miraç Usta – Mahmut Sungur, DENK 
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